
SAMNANGER KOMMUNE

MØTEINNKALLING

Utval: Kommunestyret
Møtedato 24.02.2022
Møtetid: Kl. 15:00
Møtestad: Kommunestyresalen

Varamedlem skal ikkje møta utan nærare innkalling

Forfall til møtet må meldast snarast råd til servicesenteret (tlf. 56 58 74 00 eller e-post 
postmottak@samnanger.kommune.no), som vil kalla inn varamedlem.

Me ber om at alle som kan vera ugilde i ei eller fleire saker på sakslista melder frå om dette til 
servicesenteret.

I starten av møte vert det offisiell opning av heisen på kommunehuset. 

Havforskningsinstituttet v/ seniorforskar Ørjan Karlsen vil halde ein presentasjon om bærekraft i 
fjordsystemet vårt for villaks og sjøørret.  

Knut Harald Frøland
ordførar

mailto:postmottak@samnanger.kommune.no
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SAKLISTE

Saker til handsaming på møtet

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad
001/2022 22/126 Godkjenning av innkalling og sakliste
002/2022 22/126 Faste saker
003/2022 21/152 Uttale til søknad om konsesjon til landstraumanlegg til 

NOA og Krafla
004/2022 22/65 Handsaming av søknader om kompensasjonstilskot i 

samband med koronapandemien
005/2022 21/708 Fleirbrukshall i Samnanger - Godkjenning av 

prosjektplan og val av lokalitet
006/2022 22/42 Tilleggsløyving - Kjøp av elektroniske tavler til 

barnehagane
007/2022 20/260 Suppleringsval  - medlem i Kontrollutvalet
008/2022 22/95 Ny transportordning for ungdom og eldre i Samnanger 

kommune
009/2022 20/245 Høyring om forlenging av reglane om koronasertifikat
010/2022 18/1611 Tidlegare oppstart for elevar i kulturskulen
011/2022 20/998 Takst for utlån av Hagabotnane idrettsanlegg til 

Vaksdal idrettslag seniorfotball
012/2022 21/339 Endeleg vedtak av forskrift for handtering av 

hushaldsavfall i Samnanger kommune
013/2022 22/107 Bestilling av forvaltningsrevisjon eller 

eigarskapskontroll
014/2022 20/222 Årsmelding 2021 - Kontrollutvalet i Samnanger 

kommune
1 20/25 Interpellasjon til KS 24.2.2022 - Økonomisk tilskot til 

fritidsaktivitetar for barn og unge - frå Krf

Oversikt faste saker 

 Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte
 Orienterings-/referatsaker
 Utvalet sitt kvarter
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-033
Arkivsaksnr: 22/126 Løpenr: 22/1408
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 001/2022

Godkjenning av innkalling og sakliste

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
· Innkalling og sakliste vert godkjent.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-033
Arkivsaksnr: 22/126 Løpenr: 22/1409
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 002/2022

Faste saker

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

· Orienterings-/referatsaker vert tekne til orientering.

Oversikt over faste saker: 
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte.
Orienterings-/referatsaker.
Utvalet sitt kvarter.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Ragnhild Lønningdal Arkivkode: FA-S09
Arkivsaksnr: 21/152 Løpenr: 22/311
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Naturutvalet 08.02.2022 007/2022
Kommunestyret 24.02.2022 003/2022

Uttale til søknad om konsesjon til landstraumanlegg til NOA og Krafla

08.02.2022 Naturutvalet:
Handsaming i møtet:

Tilleggsframlegg frå Naturtutvalet i Samnanger kommune:, foreslått av Karl Bård Kollbotn, 
Framstegspartiet
Samnanger kommune sitt primærstandpunkt er at det ikkje bør byggjast kabel frå Børdalen for å 
forsyna oljefelta NOA og Krafla i Nordsjøen med landstraum. Me er i ein situasjon der sentrale delar 
av Vestland fylke, og omliggjane kommunar rundt Bergen, manglar naudsynt kraft til å etablering av 
ny og moderne industri. Kraftmangel i Bergensregionen vil kunna forseinke det grønne skiftet og føre 
til tap av mange nye arbeidsplassar. Lokalt i Samnanger er me bekymra for det planlagde 
datasenteret i Børdalen. I tillegg kan det oppstå ein situasjon at dersom det kjem interesserte 
bedrifter som ønskjer å etablere seg i Rolvsvåg - så kan knappheit på fornybar energi være ein 
medvirkande årsak til at dei ikkje etablerer seg i industriområdet vårt. Når ein ser heile Vestland fylke 
under eit, kan det bety at regionen vil miste 1000-vis av arbeidsplassar til andre regionar i Norge.

Dette er uheldig. Etter vår vurdering vil det være riktig å prioritere utbygging av overføringskapasitet 
internt i Vestland fylke og auka kraftproduksjonen, før ein vel å senda straumen ut i Nordsjøen. 
Elektrifisering av sokkelen vil isolert sett òg føre til enda høgare straumpris for bedrifter og 
innbyggjarar. Dette meiner me er feile prioriteringer. Dersom konsesjonen likevel blir godkjent hos 
NVE, ønskjer vi å uttale følgjane: (Så kjem den uttalen administrasjonen har foreslått etter denne 
teksten)

Naturutvalet diskuterte saka. Eining for sammfunnsutvikling v/ Planleggjar Ragnhild Lønningdal 
svarte på spørsmål frå representantane i naturutvalet. 

Karl Bård Kollbotn (FrP) sette fram eit tillegspunkt til rådmannen sitt framlegg. Rådmannen sitt 
framlegg til vedtak vart sett opp imot Kollbotn sitt forslag; rådmannen sitt forslag inkludert tillegg. 
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Resultatet av røystinga vart som følgjer: 

Røysta for rådmannen sitt framlegg: Røysta for framlegget som Kollbotn sette fram: 
Ove Totland (Bl) Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl)
Gunn Østvik Petersen (Ap) Øyvind Steinsland (Bl)

Kjell Roar Nordvik (H)
Monica Tjønna (Sp)
Karl Bård Kollbotn (FrP)
Linda Haug Kollbotn (FrP)
Oskar Røen (MDG)

Totalt:  2 røyster Totalt: 7 røyster

Kollbotn sitt framlegg til vedtak vart vedteke med 7 imot 2 røyster.  

NAT- 007/2022 Vedtak:
Samnanger kommune sitt primærstandpunkt er at det ikkje bør byggjast kabel frå Børdalen for å 
forsyna oljefelta NOA og Krafla i Nordsjøen med landstraum. Me er i ein situasjon der sentrale delar 
av Vestland fylke, og omliggjane kommunar rundt Bergen, manglar naudsynt kraft til å etablering av 
ny og moderne industri. Kraftmangel i Bergensregionen vil kunna forseinke det grønne skiftet og føre 
til tap av mange nye arbeidsplassar. Lokalt i Samnanger er me bekymra for det planlagde 
datasenteret i Børdalen. I tillegg kan det oppstå ein situasjon at dersom det kjem interesserte 
bedrifter som ønskjer å etablere seg i Rolvsvåg - så kan knappheit på fornybar energi være ein 
medvirkande årsak til at dei ikkje etablerer seg i industriområdet vårt. Når ein ser heile Vestland fylke 
under eit, kan det bety at regionen vil miste 1000-vis av arbeidsplassar til andre regionar i Norge. 

Dette er uheldig. Etter vår vurdering vil det være riktig å prioritere utbygging av overføringskapasitet 
internt i Vestland fylke og auka kraftproduksjonen, før ein vel å senda straumen ut i Nordsjøen. 
Elektrifisering av sokkelen vil isolert sett òg føre til enda høgare straumpris for bedrifter og 
innbyggjarar. Dette meiner me er feile prioriteringer. Dersom konsesjonen likevel blir godkjent hos 
NVE, ønskjer vi å uttale følgjane: 

Søknaden med konsekvensutgreiing og vedleggsrapportar framstår som veldig grundig utført, og det 
er gjort stor grad av nykartlegging og observasjonar i felt, i tillegg til innhenting av eksisterande data. 
Me har inntrykk av at konsulentane har opphalde seg mykje i Samnanger i perioden utgreiingane har 
pågått, og har opparbeidd seg god kjennskap til dei lokale forholda.

Det er positivt at det er gjort tilpassingar og funne nye løysingar undervegs i 
søknadsutarbeidinga/konsekvensutgreiinga. Mellom anna er transformatorstasjonen flytta frå 
Gaupholmsmarka til Børdalen, landfallet er flytta frå Barmen til Ospevika, og det er brukt meir 
jordkabel enn først planlagt frå Gaupholmsmarka til Ospevika. Endringane har kome etter dialog med 
t.d. grunneigarar, kommunen, oppdrettarar, og i samband med kartlegging av verdiane i området. 
Kommunen ynskjer vidare tett dialog om parallellføringa langs den kommunale vegen Ytre-Tysse, i 
samband med detaljprosjektering og utarbeiding av miljø-, transport- og anleggsplan (MTA). Me er 
positive til idéen om at Ospevika kan verta oppgradert. Her ynskjer kommunen at søkjar finn gode 
løysingar i lag med grunneigarane og kommunen. Det er mellom anna ynskjeleg frå kommunen si 
side å få hogd skogen som skuggar for sola, slik at dette igjen kan verta eit attraktivt bade- og 
rekreasjonsområde.

Det er både positive og negative sider ved at luftlinjer og jordkabel vert lagt parallellt med 
eksisterande inngrep. Det er negativt at dei eksisterande inngrepa vert auka/utvida, men det er 
positivt at ein då ikkje legg beslag på ny, urørt natur. Omsøkt alternativ er det alternativet me også 
meiner er best, sjølv om me ikkje nødvendigvis støttar idèen om å henta straum frå land for å 
elektrifisera sokkelen. Det er svært store inngrep Samnanger må tola, for at klimaforpliktingane til 
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Noreg skal haldast. Særleg det terrestriske naturmangfaldet vert råka hardt, i samband med 
ryddebelta under kraftlinene. I tillegg brukar ein kraft som det er behov for på land i regionen vår, 
kraft som det er behov for til dømes for at ny, grøn industri skal kunna etablera seg.

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Søknaden med konsekvensutgreiing og vedleggsrapportar framstår som veldig grundig utført, og det 
er gjort stor grad av nykartlegging og observasjonar i felt, i tillegg til innhenting av eksisterande data. 
Me har inntrykk av at konsulentane har opphalde seg mykje i Samnanger i perioden utgreiingane har 
pågått, og har opparbeidd seg god kjennskap til dei lokale forholda.

Det er positivt at det er gjort tilpassingar og funne nye løysingar undervegs i 
søknadsutarbeidinga/konsekvensutgreiinga. Mellom anna er transformatorstasjonen flytta frå 
Gaupholmsmarka til Børdalen, landfallet er flytta frå Barmen til Ospevika, og det er brukt meir 
jordkabel enn først planlagt frå Gaupholmsmarka til Ospevika. Endringane har kome etter dialog med 
t.d. grunneigarar, kommunen, oppdrettarar, og i samband med kartlegging av verdiane i området. 
Kommunen ynskjer vidare tett dialog om parallellføringa langs den kommunale vegen Ytre-Tysse, i 
samband med detaljprosjektering og utarbeiding av miljø-, transport- og anleggsplan (MTA). Me er 
positive til idéen om at Ospevika kan verta oppgradert. Her ynskjer kommunen at søkjar finn gode 
løysingar i lag med grunneigarane og kommunen. Det er mellom anna ynskjeleg frå kommunen si 
side å få hogd skogen som skuggar for sola, slik at dette igjen kan verta eit attraktivt bade- og 
rekreasjonsområde.

Det er både positive og negative sider ved at luftlinjer og jordkabel vert lagt parallellt med 
eksisterande inngrep. Det er negativt at dei eksisterande inngrepa vert auka/utvida, men det er 
positivt at ein då ikkje legg beslag på ny, urørt natur. Omsøkt alternativ er det alternativet me også 
meiner er best, sjølv om me ikkje nødvendigvis støttar idèen om å henta straum frå land for å 
elektrifisera sokkelen. Det er svært store inngrep Samnanger må tola, for at klimaforpliktingane til 
Noreg skal haldast. Særleg det terrestriske naturmangfaldet vert råka hardt, i samband med 
ryddebelta under kraftlinene. I tillegg brukar ein kraft som det er behov for på land i regionen vår, 
kraft som det er behov for til dømes for at ny, grøn industri skal kunna etablera seg.

Dokument som er vedlagt:
Høyring av søknad om kraft frå Land til Noa og Krafla oljefelt - Regionale myndigheitar
01 Konsesjonssøknad
01 Vedlegg til søknad

Dokument som ikkje er vedlagt:
Rapportane med konsekvensutgreiing av spesifikke tema er å finna på høyringssida til NVE:
https://www.nve.no/konsesjon/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=7513&type=A
(Alle tema er også med i søknaden, men i komprimert versjon) 

Kva saka gjeld:
NVE har sendt på høyring Aker BP og Equinor sin søknad om konsesjon til å etablera og driva ein 
landstraumkabel frå Børdalen i Samnanger til oljefelta Nord for Alvheim (NOA) i nordsjøen. Frist for 
uttale er sett til 31. januar 2022, men Samnanger kommune har fått utsett frist for uttale slik at me 
kan handsama saka i kommunestyremøtet i februar.

NVE ønskjer innspel på mellom anna følgjande:
· Kva meiner høyringsinstansane om tiltaket?
· Er konsekvensane godt nok utgreia?
· Forslag til justeringar av planane for å redusere moglege negative verknader av tiltaket.

https://www.nve.no/konsesjon/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=7513&type=A
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Samandrag av utbyggingsplanane, henta frå søknaden s. 4:
«Aker BP og Equinor gjennomfører en koordinert utbygging av Nord for Alvheim (NOA), Fulla og 
Krafla på norsk kontinentalsokkel. Selskapene planlegger å levere planer for utbygging og drift (PUD) i 
2022. NOA, Fulla og Krafla er lokalisert mellom Oseberg og Alvheim i Nordsjøen. Området har flere 
funn av olje og gass med brutto utvinnbare ressurser anslått til mer enn 500 millioner fat 
oljeekvivalenter. 

Partnerne i lisensene er Aker BP ASA, Equinor ASA og LOTOS Exploration & Production Norge AS. Det 
planlagte utviklingskonseptet består av en prosesserings-, bore- og boligplattform i sør som opereres 
av Aker BP og en ubemannet prosesseringsplattform i nord som opereres av Equinor. I tillegg 
kommer satellittplattformer og undervannsanlegg for å utvinne de forskjellige funnene i området. 
Anleggene tilrettelegges for styring fra land, og det vil være omfattende bruk av digitale løsninger 
både i utviklings- og driftsfasen. Partnerne deler ambisjonen om å utvikle området med et minimalt 
karbonavtrykk og en forutsetning for dette er at feltene forsynes med kraft fra land.

Effektbehovet er anslått til 40 MW i 2026, med en gradvis opptrapping opp mot maksimalt 150 MW i 
2029. Det arbeides med å optimalisere tekniske parametere for å minske effekttapene i systemet, 
noe som vil kunne redusere effektbehov ned mot 140 MW.

Tre utbyggingsalternativer med ulike tilknytningspunkt på land ble meldt til NVE i mars 2021: 
Kollsnes i Øygarden, Børdalen i Samnanger og Gismarvik i Tysvær. Blant høringssvarene på meldingen 
kom det tydelige tilbakemeldinger fra BKK AS og Statnett SF om at Kollsnes og Gismarvik ikke ble 
ansett som rasjonelle tilknytningspunkt. Dette ble begrunnet med at disse tilknytningspunktene har 
begrensende kapasitet i dag og har en mer utfordrende forsyningssituasjon enn Samnanger. Basert 
på disse tilbakemeldingene ble det derfor besluttet å kun gå videre med Samnanger-alternativet i 
denne søknaden.
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Det primære utbyggingsalternativet i søknaden omfatter bygging av en ny 420/145 kV 
transformatorstasjon i Børdalen i Samnanger. Denne kobles til Statnetts transformatorstasjon ved 
hjelp av en ny 420 kV jordkabel. Fra den nye stasjonen bygges det en 145 kV ledning parallelt med 
eksisterende 300 kV ledning frem til Gaupholmsmarka sør for Barmen. Ved planlagt endemast vest 
for skytebanen går man over til jordkabel, som legges langs eksisterende skogsveg ned til Ytre-Tysse 
og deretter langs den kommunale vegen frem til planlagt landfall i Ospeviki. I Ospeviki spleises jord- 
og fjordkabelen, før fjordkabelen føres ut til de dypeste partiene midtfjords. Fjordkabelen fortsetter 
ut Samnangerfjorden, gjennom Fusafjorden og Bjørnafjorden, før den går sørover og gjennom 
Langenuen mellom Huftarøy og Reksteren. Deretter går fjordkabelen vestover mot Selbjørnsfjorden 
og inn til en planlagt kompenseringsstasjon (anlegg for kompensering av reaktiv effekt) ved Årskog i 
Fitjar. Sjøkabelen føres deretter ut Fitjarfjorden, videre vestover gjennom Selbjørnsfjorden og ut til 
NOA-plattformen (NOA PdQ), som ligger ca. 140 km vest for utløpet av Selbjørnsfjorden. Fra NOA 
PdQ legges det en 27 km lang sjøkabel nord til Krafla UPP. 

Fjord-/sjøkabelen vil være en ren industriradial med varierende spenning og overføringskapasitet 
tilpasset industribehovet på olje-/gassfeltene, noe som innebærer at den er lite egnet til allmenn 
forsyning i Fitjar eller andre steder langs trasèen.»
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Figur 2. Kartet viser hovudalternativet med gul markering. Det store kartet syner tiltaket i Samnanger 
(på land), medan det vesle kartet er Årskog på Fitjar.

Eigedomsskatten som tiltaket vil føra med seg er estimert i tabellen under. Her er det ikkje detaljert 
med at verdien av totalinvesteringa vert auka i anleggsfasen og avskrive i driftsfasen, slik at dei reelle 
eigedomsskatteinntektene vil gradvis auka i anleggsfasen og deretter gradvis redusert i driftsfasen.
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Vurderingar og konsekvensar: 

For Samnanger sin del kan ein oppsummera dei konkrete inngrepa ved omsøkt alternativ slik:
· Ein ny transformatorstasjon i Børdalen, på motsett side av fylkesvegen i høve eksisterande 

transformatorstasjon, samt utviding av brytarfelt på eksisterande transformatorstasjon. 
Rundt den nye transformatorstasjonen vert det fyllingar og skjeringar, skredvoll og 
sikringsnett. I lia rett vest for stasjonen vert det også bandlegging av eit område der det 
ikkje kan utførast hogst, på grunn av snøskredfare.
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· Ny 145 kV luftline parallellt med eksisterande 300 kV line frå Børdalen til Gaupholmsmarka. 
Det vert utviding av ryddebelter langs linene, og desse råkar fleire kartlagte 
naturtypelokalitetar. Nokre av mastene og lange luftspenn av linene må merkast i tråd med 
luftfartslovverket.

· Vidare vert det jordkabel langs eksisterande veg til skytebanen i Gaupholmsmarka, og 
oppgradering av vegen. Jordkabel vidare langs kommunal veg Ytre Tysse til parkeringsplass 
ved Ospevika. Jordkabel ned til Ospevika, og oppgradering av veg.

· Landfall for sjøkabel i Ospevika, denne vert dekka til med steinsetting ned til 10 meters 
djupne. Sjøkabel ned til djupet av fjorden, der den vert ført vidare ut fjorden. Kabelen skal 
spylast ned i botnsedimenta, og stadvis tildekkast med grus, der det ikkje er mogleg med 
nedspyling.
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To kart som syner «kodane» for ulike traséalternativ er synt på dei neste sidene:

Figur 3: Utsnitt frå oversiktskart på s. 7 i vedlegg til søknaden. Her ser ein kodane på dei ulike 
linjetraséane frå Børdalen og sørover. K1A og L1A er omsøkt alternativ. Raud, stipla line er jordkabel, 
og K0 er jordkabel frå brytarfelt på Samnanger transformatorstasjon til nye Børdalen 
transformatorstasjon.
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Figur 4: Utsnitt frå oversiktskart på s. 7 i vedlegg til søknaden. Her ser ein kodane på dei ulike linje- og 
kabeltraséane inn mot Gaupholmsmarka og vidare ned til Ospevika. Omsøkt alternativ er L2, L3A, 
K2A, S1A, S2. Raud, stipla line er jordkabel langs eksisterande veg.

Figur 5. Tabell der ein samanliknar det omsøkte alternativet opp mot to andre alternativ; mest og 
minst konfliktfylte trasè/utbyggingsløysing. Henta frå s. 6 i søknaden.
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Søknaden med konsekvensutgreiing og vedleggsrapportar framstår som veldig grundig utført, og det 
er gjort stor grad av nykartlegging og observasjonar i felt, i tillegg til innhenting av eksisterande data. 
Me har inntrykk av at konsulentane har opphalde seg mykje i Samnanger i perioden utgreiingane har 
pågått, og har opparbeidd seg god kjennskap til dei lokale forholda.

I samandraget til søknaden er det utarbeidd ein stor tabell (tabell S1) som inkluderer konsekvensane 
av ulike utgreidde alternativ for ei rekkje tema. Her er synt første del av tabellen, som gjeld 
delstrekningane i Samnanger:

Terrestrisk naturmangfald er det temaet som vert råka hardast, i samband med ryddebelta under 
kraftlinene. Dette er synt med raud farge og --- i tabellen over. Frå før var det registrert tre viktige 
naturtypar i influensområdet til kraftlina; rik berglendt mark, fosseberg og boreal regnskog. Dei tre 
kartlagte naturtypane er synte i kartet under. 420 kV-linja mot Fana kryssar allereie gjennom/over 
desse lokalitetane, og dei to lokalitetane ved Jarlandselva ligg langt under luftspennet til både 
eksisterande og ny linje. 
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Figur 7. Kartlagte verdifulle naturtypar som er registrerte på naturbase.no. Den største lokaliteten er 
«Krossdalen aust – Boreal regnskog med furu», den lange lokaliteten er «Jarlandselva – Intermediært 
fosseberg», og den minste er «Jarlandselva aust – Rik berglendt mark (Rikt berg)». Kartet er henta frå 
s. 63 i rapporten om terrestrisk naturmangfald.

Det har også blitt gjort nykartleggingar i traséområdet, og kartet under syner kvar lokalitetane ligg i 
høve til traséen. Prosjektet har kartlagt til saman 32 lokalitetar med verdifulle naturtypar i dette 
området, og dei fordeler seg på hule eiker (19), gamal furudominert naturskog (1), gamal furuskog 
med gamle tre (7), gamal furuskog med liggande død ved (1), gamal høgstaudegråorskog (1), 
naturbeitemark (2), og sørleg slåttemyr (1). Det er særleg lokaliteten «3. Fjellhaugen S – Gamal 
furudominert naturskog», med «svært stor verdi» som vert råka negativt av omsøkt hovudalternativ. 
Konsekvensutgreiingsrapporten vurderer påverknaden til å vera «Forringet» med konsekvens 
«Alvorlig miljøskade (---)». Me syner til søknaden s. 86 – 91 for ei nærare skildring av 
naturmangfaldet og korleis det vert råka. 
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Figur 8. Registrerte lokalitetar av verdifulle naturtypar. Lokaliteten som får «alvorlig miljøskade» er 
nummer 3, og er synt i kartutsnittet i midten øvst, med tittelen «Totlandsfjellet».  Henta frå s. 87 i 
søknaden.

Det er positivt at det er gjort tilpassingar og funne nye løysingar undervegs i 
søknadsutarbeidinga/konsekvensutgreiinga. Mellom anna er transformatorstasjonen flytta frå 
Gaupholmsmarka til Børdalen, landfallet er flytta frå Barmen til Ospevika, og det er brukt meir 
jordkabel enn først planlagt frå Gaupholmsmarka til Ospevika. Endringane har kome etter dialog med 
t.d. grunneigarar, kommunen, oppdrettarar, og i samband med kartlegging av verdiane i området. 
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Kommunen ynskjer vidare tett dialog om parallellføringa langs den kommunale vegen Ytre-Tysse, i 
samband med detaljprosjektering og utarbeiding av miljø-, transport- og anleggsplan (MTA). Me er 
positive til idéen om at Ospevika kan verta oppgradert. Her ynskjer kommunen at søkjar finn gode 
løysingar i lag med grunneigarane og kommunen. Det er mellom anna ynskjeleg frå kommunen si 
side å få hogd skogen som skuggar for sola, slik at dette igjen kan verta eit attraktivt bade- og 
rekreasjonsområde.

Det er både positive og negative sider ved at luftlinjer og jordkabel vert lagt parallellt med 
eksisterande inngrep. Det er negativt at dei eksisterande inngrepa vert auka/utvida, men det er 
positivt at ein då ikkje legg beslag på ny, urørt natur. Omsøkt alternativ er det alternativet me også 
meiner er best, sjølv om me ikkje nødvendigvis støttar idèen om å henta straum frå land for å 
elektrifisera sokkelen. Det er svært store inngrep Samnanger må tola, for at klimaforpliktingane til 
Noreg skal haldast. Særleg det terrestriske naturmangfaldet vert råka hardt, i samband med 
ryddebelta under kraftlinene. I tillegg brukar ein kraft som det er behov for på land i regionen vår, 
kraft som det er behov for til dømes for at ny, grøn industri skal kunna etablera seg.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FE-223
Arkivsaksnr: 22/65 Løpenr: 22/911
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Formannskapet 10.02.2022 004/2022
Kommunestyret 24.02.2022 004/2022

Handsaming av søknader om kompensasjonstilskot i samband med 
koronapandemien

10.02.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:

Gildskap
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) bad om å få vera ugild i saka. Bakgrunnen for dette var at den eine 
av søkjarane er leigetakar i ein bustad som Knut Harald Frøland eig. 

Lena Tveit (Bl) bad om å få gildskapen sin vurdert. Bakgrunnen for dette var at ho er venninne med 
den eine av søkjarane. 

Shirin Kvernes Khadoor (Ap) bad om å få gildskapen sin vurdert. Bakgrunnen for dette var at ho er 
tilsett i den eine av verksemdene som har søkt om støtte. 

Knut Harald Frøland, Lena Tveit og Shirin Kvernes Khadoor gjekk frå medan formannskapet 
handsama gildskapen deira. Øyvind Røen (Sp) gjekk inn som møteleiar. 

Knut Harald Frøland stadfesta på spørsmål frå formannskapet at han ikkje ønska å vera med på 
handsaminga av saka. Formannskapet vedtok samrøystes at han ikkje skulle vera med på 
handsaminga av saka, jf. reglar i kommunelova §§ 11-10 og 11-11. 

Lena Tveit stadfesta på spørsmål frå formannskapet at ho ikkje ønska å vera med på handsaminga av 
saka. Formannskapet vedtok samrøystes at ho ikkje skulle vera med på handsaminga av saka, jf. 
reglar i kommunelova §§ 11-10 og 11-11. 

Shirin Kvernes Khadoor vart samrøystes funnen gild i saka. Ho gjekk etter dette tilbake i møtet og 
deltok under resten av handsaminga av saka.
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Handsaming
Øyvind Røen sette fram framlegg å om senda saka vidare til kommunestyret utan tilråding. Dette 
framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

FORM- 004/2022 Vedtak:
Saka vert sendt til kommunestyret utan tilråding. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune vart i desember 2021 tildelt kr 424 000 frå staten til vidareformidling til lokale 
verksemder, som kompensasjonstilskot i samband med koronapandemien. Dette var staten sin sjette 
tildelingsrunde av slike midlar i 2021. Kommunane skal vidarefordela midlane i denne 
tildelingsrunden etter reglane for den notifiserte nasjonale paraplyordninga som vart godkjent av 
ESA 16.04.2021. 

Samnanger kommune gir i denne tildelingsrunden stønad til følgjande lokale verksemder som har 
hatt inntektstap og/eller ekstrakostnader som følgje av smitteverntiltak og nedstenging under 
koronapandemien:  

Verksemd Tilskot
Bjørkheim Kro og Motell AS 90 000
Ine’s Hudpleieklinikk 25 000
Milano Pizzeria 40 000
Muir Cateringservice 20 000
Thor Egil Nilsen (ferieleilegheit) 34 000
Thea Marie Steinsland (frisør) 75 000
Kate Hege Totland (frisør) 140 000
Sum 424 000

Dokument som er vedlagt:
Tilskotsbrev frå Kommunal- og regionaldepartementet  -  runde 6/2021
Oversikt frå departementet  -  Fordeling av midlar runde 1 til 6/2021
Publiseringstekst kommunal kompensasjonsordning for lokale verksemder i Samnanger  -  runde 6
Søknad  -  Bjørkheim Kro og Motell AS
Søknad  -  Ine's Hudpleieklinikk
Søknad  -  Milano Pizzeria
Søknad  -  Muir Cateringservice
Søknad  -  Thor Egil Nilsen
Søknad  -  Thea Marie Steinsland
Søknad  -  Kate Hege Totland

Kva saka gjeld:
Samnanger kommune vart i desember 2021 tildelt 424 000 kroner frå staten til vidareformidling til 
lokale verksemder, som kompensasjonstilskot i samband med koronapandemien. Dette var staten sin 
sjette tildelingsrunde av slike midlar til kommunar i 2021. Samnanger fekk tildelt midlar til 
vidarefordeling i fire av desse rundane. Målet med tilskotsordninga i sjette runde er å avhjelpa lokale 
verksemder som er ramma av lokale eller nasjonale smitteverntiltak. Målet er at likviditeten skal 
betrast for det lokale næringslivet og at verksemdene får dekka dokumenterte meirkostnader 
og/eller dokumenterte tap som følgje av smitteverntiltak og nedstenging. 
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Departementet sitt tildelingsbrev følgjer vedlagt. I brevet står det mellom anna følgjande: 
· Departementet forventar at kommunane tildelar midlane raskast mogleg for å betra 

situasjonen for bedrifter og deira tilsette. 
· Departementet ber kommunane om å bruka den såkalla notifiserte ordninga for alle tilskot 

i sjette tildelingsrunde. 
· Verksemder som var i vanskelegheiter per 31.12.2019, kan ikkje tildelast støtte. 

Samnanger kommune kunngjorde 13.01.2022 søknadsordning for midlane i sjette runde 2021, i 
lokalavisa Samningen, på kommunen si heimeside og i regionalforvaltning.no. Søknadsfristen vart 
sett til 27.01.2022. Søknader måtte sendast inn via regionalforvaltning.no. Kopi av 
publiseringsteksten følgjer vedlagt. Det går der mellom anna fram at kommunen i runde 6 ønskjer å 
fordela midlane til verksemder som kan dokumentera tapte inntekter og/eller meirkostnader i 
perioden november 2021 til januar 2022.  

Mynde til å gjera vedtak om tildeling/fordeling av midlane i sjette tildelingsrunde ligg til 
kommunestyret. 

Oversikt over søknader: 
Det kom inn søknader frå sju næringsdrivande i kommunen i runde 6/2021: 

Verksemd Søknadsbeløp
Bjørkheim Kro og Motell AS 95 173
Ine’s Hudpleieklinikk 100 000
Milano Pizzeria 702 335
Muir Cateringservice 66 000
Thor Egil Nilsen (ferieleilegheit) 84 400
Thea Marie Steinsland (frisør) 200 833
Kate Hege Totland (frisør) 295 108
Sum 1 543 849

Nedanfor følgjer ein kort gjennomgang av kvar søknad. 

Bjørkheim Kro og Motell AS
Verksemda har tidlegare motteke koronastøtte på i alt kr 200 000 frå Samnanger kommune, ref. 
kommunestyrevedtak i sak 010/2021 (kr. 100 000) og 049/2021 (kr. 100 000). Desse stønadsmidlane 
vart gitt til høvesvis kontaktfri servering (sak 010/2021) og kompensasjon for nedgang i inntekter frå 
arrangement og utleige (sak 049/2021). I desse to søknadsrunane søkte verksemda om støtte på 
høvesvis kr 250 000 (sak 010/2021) og kr 250 000 (sak 049/2021). 

Bjørkheim Kro og Motell AS søkjer no om støtte på kr 95 173, som kompensasjon for tapte 
rominntekter i periodane november 2020 – januar 2021 og november 2021 – januar 2022. Utrekning 
av inntektstap på kr 95 173 er lagt ved søknaden, og ligg også som vedlegg til dette saksframlegget. 

Ine’s Hudpleieklinikk
Verksemda har ikkje motteke koronastøtte frå Samnanger kommune tidlegare. 

Søkjer no om støtte på kr 100 000 som kompensasjon for tap av inntekt på behandlingar og varer. 
Inntektstapet gjeld mellom anna perioden frå 12.03.2020, då verksemda måtte halda heilt stengt. 
Søknadssummen er identisk med kassakreditt/lån som verksemda har teke opp i samband med 
koronapandemien. Dokumentasjon på inntektstapet er ikkje lagt ved søknaden, men det er lagt ved 
ein utfyllande søknadstekst og ei stadfesting på oppretting av kassakreditt på 100 000 kroner. Den 
utfyllande søknadsteksten ligg også som vedlegg til dette saksframlegget. 
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Milano Pizzeria
Verksemda har tidlegare motteke koronastøtte på kr 100 000 frå Samnanger kommune, ref. 
kommunestyrevedtak i sak 049/2021. Desse stønadsmidlane vart gitt som kompenasjon for 
inntektstap som følgje av stenging og redusert skjenketid. Søknadssummen til Milano Pizzeria i sak 
049/2021 var kr 700 000.   

Milano Pizzeria søkjer no om støtte på kr 702 335, for inntektstap i 2020 (kr. 352 335) og 2021 (kr 
350 000). Dokumentasjon på inntektstapet er ikkje lagt ved søknaden, men det er lagt ved kopi av 
skatteoppgjer for 2020 og eit anna dokument frå Skatteetaten. Desse to dokumenta ligg ikkje som 
vedlegg til dette saksframlegget. 

Muir Cateringservice
Verksemda har ikkje motteke koronastøtte frå Samnanger kommune tidlegare. 

Søkjer no om støtte på kr 66 000, som kompensasjon for inntektstap i 2021 (kr 60 000 for tap av 
oppdrag og kr. 6 000 for tap av varelager). Muir Cateringservice vart starta opp i januar 2021. 
Dokumentasjon på inntektstapet er ikkje lagt ved søknaden.

Thor Egil Nilsen (utleige av ferieleilegheit)
Verksemda har tidlegare motteke koronastøtte på kr 20 000 frå Samnanger kommune, ref. 
kommunestyrevedtak i sak 049/2021. Desse stønadsmidlane vart gitt som kompensasjon for 
inntektstap (leigeinntekter) for kansellerte bestillingar i 2020 og 2021. Søknadssummen til 
verksemda i sak 049/2021 var kr 20 000. 

Thor Egil Nilsen søkjer no om støtte på kr 84 800, som kompensasjon for inntektstap i mai, juni og juli 
2021 (kr 72 000 i tapte leigeinntekter og kr 12 800 i tap av utleige av båt m/motor). Dokumentasjon 
på inntektstapet er ikkje lagt ved søknaden, men det er lagt ved kopi av formidlingsavtale med 
DanCenter AS som viser leigepris pr veke (kr 6 000 for leilegheit og kr 1 600 for båt/motor). Det er 
også lagt ved kopi av brev frå Samnanger kommune frå juni 2021, med informasjon om vedtak i 
kommmunestyret 10.06.2021 om tilskot på kr 20 000. Ingen av desse to dokumenta ligg som vedlegg 
til dette saksframlegget.  

Thea Marie Steinsland (frisør)
Verksemda har ikkje motteke koronastøtte frå Samnanger kommune tidlegare. 

Søkjer no om støtte på kr 200 833, som kompensasjon for inntektstap i 2020 (kr 179 037) og 2021 (kr 
21 796). Inntektstapet er rekna ut på grunnlag av tap i gjennomsnittleg inntening i forhold til før 
koronapandemien, samt tap grunna seks vekers nedstenging frå 12.03.2020. Næringsoppgåver for 
2019 og 2020 er lagt ved søknaden. Næringsoppgåvene ligg ikkje som vedlegg til dette 
saksframlegget. 

Kate Hege Totland (frisør)
Verksemda har ikkje motteke koronastøtte frå Samnanger kommune tidlegare. 

Søkjer no om støtte på kr 205 108, som kompensasjon for inntektstap i 2020 (kr 177 000) og 2021 (kr 
118 108). Inntektstapet i 2020 gjeld full nedstenging i seks veker frå 12.03.2020. Inntektstapet i 2021 
gjeld delvis nedstengig i november/desember. Dokumentasjon på redusert omsetning i desse 
periodane er lagt ved søknaden, og ligg også som vedlegg til dette saksframlegget.  

Vurderingar og konsekvensar: 
Rådmannskontoret har fått bistand frå Samnanger Næringsforum v/leiar Knut Bjørnås til vurdering av 
søknadene. I vurderinga er det mellom anna sett på om verksemda har fått tilskot (koronatilskot) frå 
kommunen tidlegare. 
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Rådmannen sine vurderingar og tilråding går fram nedanfor. For nærmare detaljar, vert det vist til 
vedlagte tabell/oversikt. 

Verksemd Søknads-
beløp

Forslag til 
tilskot

Kommentar/grunngjeving

Bjørkheim Kro og Motell AS 95 173 90 000 Delvis kompensasjon for 
dokumentert inntektstap (tapte 
rominntekter) i periodane nov 
2020 – jan 2021 og nov 2021 – 
jan 2022. 

Ine’s Hudpleieklinikk 100 000 25 000 Delvis kompensasjon for 
inntektstap i 2020 og 2021.  

Milano Pizzeria 703 335 40 000 Delvis kompensasjon for 
inntektstap i 2020 og 2021. 

Muir Cateringservice 66 000 20 000 Delvis kompensasjon for 
inntektstap i 2021. 

Thor Egil Nilsen 
(ferieleilegheit)

84 400 34 000 Delvis kompensasjon for 
inntektstap i 2021. 

Thea Marie Steinsland 
(frisør)

200 833 75 000 Delvis kompenasjon for 
inntektstap i 2020 og 2021. 

Kate Hege Totland (frisør) 295 108 140 000 Delvis kompensasjon for 
dokumentert inntektstap i 2020 
og 2021. 

Sum 1 191 914 424 000



Side 24 av 48

SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Ragnhild Lønningdal Arkivkode: FA-D11
Arkivsaksnr: 21/708 Løpenr: 22/1287
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 005/2022

Fleirbrukshall i Samnanger - Godkjenning av prosjektplan og val av lokalitet

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune godkjenner prosjektplanen for oppføring av fleirbrukshall med ei total 
kostnadsramme på 95 millionar kroner eks. mva. Prosjektplanen inneheld fem ulike alternativ for val 
av tomt, med tilhøyrande budsjettramme, livssykluskostnadsvurdering (LCC) og tomtevurdering. 
Vidare inneheld prosjektplanen ulike mål for berekraft, idretts- og kulturfunksjonar, framdrift og 
kvalitet. Samnanger kommune vedtek å lokalisera fleirbrukshallen på lokaliteten Lauskar, i tråd med 
prosjektplanens klåre tilråding. Kostnadsauken med fleirbrukshall på Lauskar må innarbeidast i 
økonomiplanen frå og med 2023. 

Dokument som er vedlagt:
Vedlegg 1 Prosjektplan for flerbrukshall i Samnanger kommune
Vedlegg 2 Planforutsetninger plassering fleirbrukshall
Vedlegg 3 Risikovurdering Samnanger flerbrukshall
Vedlegg 4 Samnanger flerbrukshall - oppsummering brukerinvolvering

Kva saka gjeld:
Kommunestyret i Samnanger kommune vedtok 10.06.2021 (saknr. 047/2021) at det skal byggjast ein 
fleirbrukshall i Samnanger kommune innan økonomiplanperioden 2022-2025, og at den skal stå 
ferdig ved årsskiftet 2024/2025. Det vart i første rekke vedteke utarbeiding av ein prosjektplan for 
bygging av fleirbrukshall i Samnanger, og at denne skal leggast fram for kommunestyret. Arbeidet 
vart sett i gang av ordføraren, og det blei etter kvart leigd inn ein ekstern prosjektleiar for å leia 
prosjektet vidare. Innleigd prosjektleiar frå ABO Plan & Arkitektur har i tett samarbeid med utvald 
prosjektgruppe i Samnanger kommune leia prosjektprosessen og utarbeidd prosjektplan for 
fleirbrukshall i Samnanger. 

28.09.2021 starta arbeidet med utvikling av prosjektplan med eit oppstartsmøte med nyoppretta 
prosjektgruppe. Prosjektgruppa beståande av ordførar, einingsleiar for samfunnsutvikling, teknisk 
driftssjef, einingsleiar innbyggarservice (alle tilsett i Samnanger kommune) og innleigd prosjektleiar 
starta på arbeidet. Undervegs i prosjektarbeidet har arealplanleggjarar og sektorleiar oppvekst vore 
involvert i ulike problemstillingar. 
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Etter kvart som prosjektet utvikla seg overførte ordføraren prosjektansvaret over til rådmannen og 
ekstern prosjektleiar. Overføringa vart vedtatt i kommunestyret 21.10.21.  

Foreløpige versjonar av prosjektplanen og kostnadsoverslag har vore til gjennomsyn hjå rådmannen 
undervegs. Kommunestyret vedtok på møte 02.12.2021 å setja av midlar, i form av eit lån på 5,8 
millionar (dette i samsvar med kommunelova § 14-15 første ledd), til videre utvikling av 
fleirbrukshallprosjektet i økonomiplanen for 2022.
  
Kommunestyret skal no ta stilling til prosjektplanens innhald, val av tomt og total kostnadsramme. 

Prosjektplanen vert no lagt fram for kommunestyret for godkjenning og vedtak. Dette sakspapiret er 
ført i pennen av prosjektleiar, og godkjent av prosjektgruppa. Prosjektgruppa og prosjektleiar har ei 
eintydig innstilling på at Samnanger fleirbrukshall bør byggjast på Lauskar med ei total 
kostnadsramme på 95 millionar kroner eks. mva.

I kommunen sin økonomiplan for perioden 2022-2025 er det lagt til grunn ei total kostnadsramme 
(investeringsramme) for fleirbrukshall/idrettshall på ca. 76 millionar kroner eks. mva. Denne 
kostnadsramma var basert på kostnadsoverslag for dei to alternativa til plassering som 
kommunestyret opphavleg bad om å få utgreidd (Hagabotnane og Samnanger barneskule). 
Kostnadsoverslaget for fleirbrukshall på Lauskar er på ca. 95 millionar kroner, det vil seie ca. 19 
millionar kroner meir enn det som ligg inne i vedteken økonomiplan 2022-2025. Dersom alternativet 
Lauskar vert valt vil det vera nødvendig å innarbeida denne kostnadsauken i økonomiplanen, men 
dette treng truleg ikkje gjerast før økonomiplanen for perioden 2023-2026 skal handsamast.

Vurderingar og konsekvensar: 
I Samnanger kommune har det vore vurdert oppføring av fleirbrukshall i fleire år. I kommuneplanens 
arealdel (2017-2027) kapittel 3.2.3 er fleirbrukshall omtala. Mellom anna står det følgjande: 

· Samnanger har ingen fleirbrukshall, og det vert sett på som viktig å setja av område til 
utbygging av fleirbrukshall for framtida. For utviklinga av idrett og fysisk aktivitet i 
Samnanger vil ein fleirbrukshall vera positivt. Ein fleirbrukshall opnar opp for fleire og 
nye aktivitetar innan idrett og fysisk aktivitet så vel som større kulturarrangement og 
samlingar. Ein fleirbrukshall vil vera ein flott sosial møteplass. Plassering av hallen bør 
vera der folk ferdast i kvardagen.

Plassering av hallen har vore ein sentral del av vurderingane og diskusjonane til prosjektgruppa, så 
det vart difor viktig for prosjektgruppa å ha dette som tema når innbyggjarane vart involvert i 
prosjektet. Følgande brukargrupper har vore med på brukarmøter, og har hatt høve til å gi sine 
innspel til prosjektplanen, plassering av fleirbrukshall og ynskje om funksjonar i hallen :

· Elevråd ved skulane
· Ungdomsrådet
· Eldrerådet
· Råd for personar med nedsett funksjonsevne
· Samnanger idrettslag 
· Tysse og Nordbygda musikklag, og Samnanger skulemusikklag
· Ope folkemøte
· Pedagogisk fagforum beståande av:

· Leiargruppene ved skulane og barnehagane
· Tillitsvalde ved skulane og barnehagane
· PPT
· Livsmeistring
· Helsesjukepleiar og kommunepsykolog

I alle dei ulike brukarinvolveringsmøta kjem det fram eit heilt klårt og tydeleg ynskje om å få realisert 
bygging av fleirbrukshall i Samnanger. Som forventa er det også mange ulike meiningar om kor 
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fleirbrukshallen bør plasserast, men alle er eininge om at hallen må plasserast der folk ferdast i 
kvardagen (akkurat som beskrive i kommuneplanens arealdel i 2017). Stolpediagrammet under syner 
alle dei ulike brukargruppene si meining om plassering, og ein rangering frå 1-5 kor 5 er høgast 
rangering: 

 

I prosjektplanen er det som ein del av tomtevurderingane sett opp fordelar og ulemper med 
plassering av fleirbrukshall på dei ulike tomtane. Alle fordelane og ulempene som kjem fram er samla 
inn frå dei ulike brukargruppene og prosjektgruppa. Ingen av alternativa er heilt utan ulempe, men 
nokon av ulempene vert vurdert som så store at dei bør vera avgjerande for val/bortval av tomt.

Samningane er meir enn klare for ein fleirbrukshall i kommunen. Om ein fleirbrukshall ikkje blir 
realisert kan dette i ytste konsekvens bidra til fråflytting i frå kommunen.  

Når det gjeld kostnadsoverslaga/budsjettrammene for dei ulike alternativa som er sett opp i 
prosjektplanen, er desse kalkulert realistisk optimistisk. Det er lagt inn ei usikkerheits-margin på 
±10%. Som eit realistisk pessimistisk alternativ kunne usikkerheits-margina vore heva, men dette er 
vurdert som unødvendig då det vert søkt om å byggja ein fleirbrukshall innanfor ei fornuftig 
kostnadsramme. I 2022 lever me midt i ein pandemi som har gjort heile verdsøkonomien usikker, og 
dette vert gjenspegla også i dagens norske bygg- og anleggsmarknad. Prisane på byggjevarer er særs 
ustabil, og entreprenørane manglar føreseielege prisar hjå sine leverandørar av ulike byggjevarer. 
Denne usikkerheita i bransjen kan slå begge vegar med tanke på kva oppføring av fleirbrukshallen vil 
kosta. Difor er det i prosjektplanen valt ein anskaffingsmodell som gjer det mogleg å stoppa 
prosjektet ved ulike milepålar, etter kvart som prosjektet modnast og kostnadane kjem fram. I 
praksis vil det sei at prosjektet kan stoppast når som helst, inntil det etter framdriftsplanen skal 
skrivast ein totalentreprisekontrakt i april/mai 2023. Bakgrunnen for at dette vil vere mogleg, er at 
ein har valt å nytta seg av ein entreprenørstyrt samspelskontrakt som gjennomføringsmodell. Med 
denne kontraktsforma skriv byggherren to kontraktar med totalentreprenøren, ein kontrakt for 
samspelsfasen, og ein kontrakt for utføringsfase. Kontrakten for utføring vert berre skriven dersom 
ein er samd om kostnad og kvalitet på fleirbrukshallen, undervegs eller etter samspelet. Byggherren 
kjøper ein planleggingsfase (samspelsfase) i lag med totalentreprenør kor ein planlegg 
fleirbrukshallen i lag. I denne fasen planlegg ein bygget sine funksjonar, samstundes som byggherren 
har full påverknadskraft og kontroll på totalkostnadene. Utviklar prosjektet seg til å bli for dyrt kan 
ein ta eit steg tilbake for å finna eit prosjekt som er innafor den økonomiske ramma, eller ein kan 
velja å stoppa heile prosjektet. Parallelt med anskaffing av totalentreprenør vil ei gruppe med 
arealplanleggjarar arbeida med regulering av tomta for fleirbrukshallen. Ansvaret for 
reguleringsprosessen vert lagt over på totalentreprenør ved inngåing av totalentreprisekontrakt.
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Det er gjennomført ei risikovurdering av prosjektet, og av alle tomtealternativa (vedlegg 3). Dei to 
mest kritiske risikoane er knytt til HMS og fare for trafikkulukker mellom mjuke og harde trafikantar. 
Spesielt gjeld dette for alternativa Samnanger barneskule og Hagabotnane som allereie har dårlege 
trafikktilhøve med dagens situasjon. Ved auka trafikk i samband med ny fleirbrukshall er det vurdert 
som kritisk at tilkomstveg til desse to alternativa blir oppgradert som ein del av 
fleirbrukshallprosjektet. 

Oppsummering av framlegg:
Rådmannen rår kommunestyret til å gjera vedtak om oppføring av fleirbrukshall i Samnanger 
kommune. Ved val av tomt bør ein velja å lytta til brukarinvolveringa og prosjektgruppa si faglege 
vurdering, og plassere fleirbrukshallen på Lauskar.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Bodil Helliesen Øpstebø Arkivkode: FE-439, TI-&27
Arkivsaksnr: 22/42 Løpenr: 22/533
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Formannskapet 10.02.2022 005/2022
Kommunestyret 24.02.2022 006/2022

Tilleggsløyving - Kjøp av elektroniske tavler til barnehagane

10.02.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 005/2022 Vedtak:
Det vert løyvd inntil kr 250 000 til digital oppgradering i barnehagane. 

Midlane til dette tiltaket vert finansiert av disposisjonsfondet. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Det vert løyvd inntil kr 250 000 til digital oppgradering i barnehagane. 

Midlane til dette tiltaket vert finansiert av disposisjonsfondet. 

Kva saka gjeld:
Dei siste åra har det vore eit synleggjort behov for AV-tavler i barnehagane, som ein fram til no ikkje 
har hatt finansiering til. Under budsjettprosessen for 2022 vart dette tiltaket igjen spela inn; fyrst av 
begge barnehageeiningane, men digitale tavler til barnehagane vart på slutten av prosessen teke ut 
av budsjettet. Årsaka var at det vart lagt til grunn at dette kunne dekkast over budsjett for 2021. Det 
har vist seg at dette likevel ikkje var rom for. Saka vert difor no fremma for naudsynt finansiering og 
gjennomføring.

Vurderingar og konsekvensar: 
Samnanger kommune deltek i utviklingsprosjekt i samarbeid med Høgskulen Vestland i Vassloppa 
barnehage 2021-22. Språklæring er sentralt og ulike hjelpemidlar vert nytta. Ein ser at behovet for å 
få digitale tavler på plass har vokse fram og no er behovet for dette stort. Desse skjermane vil verta 
nytta i det pedagogiske utviklingsarbeidet for dei tilsette og barna samt i andre møtefora som 
foreldremøte, FAU og liknande. 
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Digital utvikling i barnehage er også viktig for å vere moderne og gode barnehagar som følgjer 
samfunnsutviklinga gjennom bevisste val.

Det er henta inn prisar frå IKT Nordhordland på AV-tavler, inkl. nødvendig tilleggsutstyr og arbeid. Sjå 
tabell nedanfor. Rådmannen sitt framlegg til vedtak er basert på at det vert kjøpt inn 4 stk 86’’ AV-
tavler (2 stk til kvar barnehage). 

 
Prisoverslag innhenta frå IKTNH jan 2022.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-033, TI-&16
Arkivsaksnr: 20/260 Løpenr: 21/9963
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 007/2022

Suppleringsval  - medlem i Kontrollutvalet

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram utan tilråding frå rådmannen.  

Dokument som ikkje er vedlagt:
Søknad om fritak datert 25.11.2021

Kva saka gjeld:
Samnanger kommune mottok den 25.11.2021 e-post frå Silvana Amaral der ho søker om fritak frå 
rolla som fast medlem i kontrollutvalet i inneverande kommunestyreperiode. 

I e-posten skriv ho at ho mellom anna er ringevikar i kommunen. Dette gjer til at Amaral ikkje lenger 
er valbar som medlem i kontrollutvalet i Samnanger kommune. 
Dette etter reglane i kommuneloven §23-1, bokstav f.  

Kommuneloven §23-1, bokstav f: 
Utelukket fra valg er ansatte i den aktuelle kommunen eller fylkeskommunen. 

Formannskapet/ kommunestyret må difor handsame søknad om fritak frå kommunale verv og finne 
ein erstattar for Amaral i rolla som medlem i kontrollutvalet. 

Vurderingar og konsekvensar: 
I kontrollutvalsboka side 13 står det følgjande om samansetning av kontrollutvalet: 

Dersom valet skjer som forholdsval (det vil seie at partia eller grupperingane set opp kvar si liste), må 
kvar liste tilfredsstille krava i koml. § 36 nr. 2 til kjønnsmessig balanse. Kravet til kjønnsmessig 
balanse gjeld kvar liste, og ikkje den endelege samansetjinga av utvalet. 

Regelen om kjønnsmessig balanse i koml. § 36 nr. 2 krev at lista må setjast opp slik at det blir 
kjønnsmessig balanse i utvalet. 
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Det er kommunestyret som vel medlemmer og varamedlemmer til kontrollutvalet, og blant desse 
leiar og nestleiar. Det er eit krav at minst eitt av medlemmane skal sitja i kommunestyret i 
kommunen. 

Kommunestyret kan sjølv fastsetje reglar om samansetjinga av kontrollutvalet utover 
minimumskrava i lova. 

Dagens sitjande kontrollutval vart valde (ved forholdsval) i kommunestyresak 061/2019, og seinare 
justert i sak 092/2019. Det vart behov for justering av vedtaket då kravet om kjønnsbalanse i 
kommuneloven ikkje var oppfylt. 

Dagens kontrollutval er samansett slik: 

Faste medlemmer Varamedlemmer i rekkjefølgje
Arbeiderpartiet, Høgre og Miljøpartiet Dei 
Grøne: 
Arild Røen (H)  - leiar Liv Berit Kvernes Befring (Ap)

Marijke Strømmen (MDG)
Kjell Roar Nordvik (H)

Bygdalista, Framstegspartiet, Senterpartiet 
og Kristeleg Folkeparti: 
Terje Hoseth Næss (KrF) – nestleiar
Silvana Amaral (Bl)
Anne Gerd Tandstad (Sp)
Svein Verner Røseth (Frp) 

Annette Espelid (Bl)
Audun Johannes Yndestad (Frp)
Arne Jørgensen (Sp)
Bjarne Hauge (KrF)
Helene Mjelde Foss (Bl)

Det er eit krav i kommuneloven §23-1, 2.ledd om at utvalet skal minst ha fem medlemmer.
Det betyr at det må velgast ein ny fast medlem i utvalet dersom Amaral får fritak. 
Den nye medlemmen må vera frå same gruppa som Amaral tilhøyrer (Bygdalista, Framstegspartiet, 
Senterpartiet og Kristeleg Folkeparti). 

Dette står i kontrollutvalsboka s.14 om suppleringsval: 
Dersom eit medlem trer varig ut, til dømes ved flytting, vel kommunestyret eit nytt medlem frå 
den same gruppa som den som trer ut høyrer til (suppleringsval). Her vil det likevel vere viktig å 
ta omsyn til kjønnsfordelinga, sjå kommunelova § 16 nr. 3. Det er ikkje eit krav at den nye 
medlemmen skal sitje i kommunestyret dersom det er kommunestyremedlemmen som blir 
supplert. Intensjonen bak føresegna om ein kommunestyremedlem i kontrollutvalet, tilseier at 
kommunane strekkjer seg langt for å sikre at kommunestyret er representert i kontrollutvalet i 
heile valperioden. Suppleringsval vil ikkje få konsekvensar for dei andre medlemmene i utvalet.

Følgjande bestemmelse vil ikkje gjelda i samband med suppleringsval: 

Kommuneloven §23-1, 4 ledd: 
Kommunestyret og fylkestinget kan når som helst velge medlemmer til utvalget på nytt. Hvis ett eller 
flere medlemmer av utvalget skal skiftes ut, skal alle medlemmene velges på nytt.

https://www.regjeringen.no/contentassets/67b3cb9c983a49b2be54e8b932faceb9/kontrollutvalsboka.pdf
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Følgjande personar er utelukka frå val etter kommuneloven §23-1, 3.ledd:  
a) ordfører og varaordfører

b) medlemmer og varamedlemmer av formannskap eller fylkesutvalg

c) medlemmer og varamedlemmer av folkevalgt organ med beslutningsmyndighet. 
Medlemmer og varamedlemmer av kommunestyret eller fylkestinget er likevel valgbare

d) medlemmer av kommuneråd eller fylkesråd

e) medlemmer og varamedlemmer av kommunestyrekomité eller fylkestingskomité

       
f)

ansatte i den aktuelle kommunen eller fylkeskommunen

g) personer som har en ledende stilling, eller som er medlem eller varamedlem av styret 
eller bedriftsforsamlingen, i et selskap som kommunen eller fylkeskommunen har 
eierinteresser i

h) personer som har en ledende stilling, eller som er medlem eller varamedlem av styret i 
et interkommunalt politisk råd eller et kommunalt oppgavefellesskap.

Kommunestyret kan velgja ein heilt ny person frå same gruppe (Bl, Frp, KrF og Sp) eller velgja ein av 
varamedlemmane frå same gruppe som fast medlem. 

Det er ikkje krav om å erstatte varamedlemmen som evt. rykkjer opp til fast medlem. 
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Knut Harald Frøland Arkivkode: 
Arkivsaksnr: 22/95 Løpenr: 22/1078
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Formannskapet 10.02.2022 007/2022
Kommunestyret 24.02.2022 008/2022

Ny transportordning for ungdom og eldre i Samnanger kommune

10.02.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 007/2022 Vedtak:
Samnanger kommune inngår samarbeidsavtale med Trond Haga Taxi AS om transporttenesta 
«Svinta»-skyss. Transporttenesta er eit tilbod til ungdom 15 – 18 år (som fyller 15, 16, 17 og 18 i 
inneverande år) og eldre 67 + (som fyller 67 år eller meir i inneverande år). Samarbeidsavtala skal 
testast ut i 3 månader. Trond Haga Taxi får betalt kr. 5.000 pr. månad i prøveperioden. 

Finansiering skjer frå disposisjonsfondet.

Ordførar sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune inngår samarbeidsavtale med Trond Haga Taxi AS om transporttenesta 
«Svinta»-skyss. Transporttenesta er eit tilbod til ungdom 15 – 18 år (som fyller 15, 16, 17 og 18 i 
inneverande år) og eldre 67 + (som fyller 67 år eller meir i inneverande år). Samarbeidsavtala skal 
testast ut i 3 månader. Trond Haga Taxi får betalt kr. 5.000 pr. månad i prøveperioden. 

Finansiering skjer frå disposisjonsfondet.

Dokument som er vedlagt:
Innspel frå eldrerådet og pensjonisttlaget 12.01.2022
Innspel frå Ungdomsrådet 14.09.21
Utgreiing einerett for drosje i Vestland fylkeskommune (4)
Informasjon til kommunens heimeside
Samarbeidsavtale Trond Haga Taxi og Samanger kommune

Kva saka gjeld:
Kommunestyret gjorde følgjande vedtak i budsjett for 2022:  
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Det skal gjennom prosjektet "Leve heile livet" undersøkjast moglege løysingar for transport av eldre 
til diverse arrangement. Forslag til løysing skal presenterast i formannskapet som eiga sak.

Etter einighet med rådmann har ordførar overteke oppdraget med å forsøkje å finne løysingar på 
denne utfordringa. 

I tillegg til utfordringa frå kommunestyre har det i mange år også vore ei utfordring med å betre 
transporttilbodet for ungdommen i Samnanger. I forsøk på å finne nye og betre løysingar har det 
difor vore ei naturleg målsetting å komme fram til noko som kan gagne både ungdom og eldre. 

I prosess med å finne nye løysingar har det vore viktig å gjere seg kjent med dei eksisterande 
transporttilboda i kommunen, kva omfang desse dekker, kva løysingar som gjeldt og kven som 
leverer og finansierer løysingane. Ordførar har hatt tett dialog med pleie- og omsorgsleiar, leiar av 
eldreråd og pensjonistlag, Vestland fylkeskommune, Skyss, Helse bergen, ungdomskontakt, og Trond 
Haga Taxi.  

Vurderingar og konsekvensar: 
Samnanger er ein kommune der det er naturleg å ha bil og der det er naturleg at foreldre køyrer 
ungane sine i dei høve det er for langt å gå/ sykle eller at vérforholda tilsei det. Når det gjeldt 
ungdom i aldersgruppa 15-18 år vil dei ofte vere i ein fase av livet der ein ønskjer å komme seg rundt 
utan å nødvendigvis måtte mase på foreldra. Eldre i Samnanger (67+) kan vere i situasjonar der ein 
ikkje lenger har bil eller sertifikat, at partnaren som i alle år var fast sjåfør har falle vekk, eller andre 
grunnar. Ungdom og eldre er truleg av dei som kjenner aller mest på frustrasjon over eit mangelfult 
kollektivtilbod. 

Å bruke ordinær taxi kan fungere i spesielle situasjonar, men dette blir for dei aller fleste for kostbart 
som erstatning til kollektivtilbod. Då blir det til at ein er avhengig av at andre kan stille opp. 

På Fylkesveg 49 gjennom kommunen er kollektivtilbodet relativt bra. Det same kan også seiast på 
strekninga Tysse-Bjørkheim. På strekninga Bjørkheim – Solbjørg og Bjørkheim - Eikelandssosen går 
det buss morgon og ettermiddag. Til grendene Li/ Kvernes, Nyutløtræ og Rolvsvåg har Trond Haga 
Taxi avtale med Tide om elevskyss morgon og ettermiddag. Til Utskot, Høysete og Kvitingen er det 
ikkje kollektivtilbod.  Å opprette nye bussruter på strekningar som i dag har få eller ingen 
bussavgangar – og som har få passasjerar - er svært kostbart, og det er lite sannsynleg at det vil 
kunne skje. 

Samnangerheimen kjøper inn transportoppdrag frå taxiselskap i andre kommunar i dei tilfelle 
pasientane set i rullestol, dette sidan Trond Haga Taxi i dag ikkje har bil med rullestol. Ved 
Dagsenteret er det i dag tilsette som sjølv transporterer dei eldre til/ frå.  

Ordførar har i lys av denne situasjonen vurdert følgjande alternative løysingar:  

Hentmeg 
Skyss leverer eit kollektivtilbod kalla «Hentmeg», der du kan bestille tur når du treng det og der du 
blir ved fastlagt stoppestad og kjørt til fastlagt stoppestad, innanfor kommunens grenser.  Dette er 
ein modell som dei siste åra er blitt testa ut i til dømes Odda og Sauda. Dette er eit kollektivtilbod 
som gjeldt alle aldersgrenser og som tar ordinær kollektivtakst. 
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Styrkar:
· Alle aldersgrupper får eit nytt, fleksibelt og rimeleg transporttilbod. 
· Ein kan redusere utanforskap og auka livsgleda ved at både ungdom og eldre enklare kan 

møte kvarandre. Dei eldre kan bu lenger heime. 
· Noko av det eksisterande kollektivtilbodet kan bli erstatta med «Hentmeg». Det kan 

eventuelt bety at Vestland fylke kan omdisponere midlar frå dagens rutetilbod til denne 
løysinga. Om dette er mogeleg er dog usikkert.

· Taxinæringa kan framleis ta seg av Samnangerheimen sitt transportbehov. 
· Ein tar i bruk ei løysing som er testa ut i andre kommunar. 

Svakheter:
· Truleg vil det ikkje bli nok inntekt til å dekke kostnadane. Vestland fylke får truleg 

betydelege meirutgifter og det er ikkje sikkert at Samnanger blir tilbydt ei slik løysing. 
· Når kapasiteten er sprengd vil ein kunne oppleve å ikkje få tur, eller at ein nokon gangar 

må finne seg i å måtte vente noko tid på at bilen kjem.
· Tilbodet vil truleg vere avgrensa til oppgitte tidsrom og arbeidsdagar + laurdag. 

Ny kommunal løysing 
Kommunen leaser bil med kapasitet på 9 passasjerar inkl. rullestolbrukar. Ein kan då dekke 
Samnangerheimen sitt behov som ikkje blir dekka av pasientreiser (eigenandel) samt at ein kan ta 
oppdrag med transport av alle aldersgrupper innafor kommunens grenser etter «Hentmeg»-
modellen.  Truleg må kommunen tilsette 1-2 sjåførar for å kunne gje eit slikt tilbod.

Styrkar:
· Alle aldersgrupper får eit nytt, fleksibelt og rimeleg transporttilbod. 
· Ein kan redusere utanforskap og auka livsgleda ved at både ungdom og eldre enklare kan 

møte kvarandre. Dei eldre kan bu lenger heime. 
· Vestland fylke og Helse bergen kan spare transportutgifter.   
· Noko av det eksisterande kollektivtilbudet kan bli erstatta med at kommunen overtar 

behovet på strekningane. Det kan bety at Vestland fylke kan omdisponere ressursar til 
denne løysinga. Om dette er mogeleg er dog usikkert.

Svakheter:
· Samnanger kommune kan få betydelege meirutgifter då inntektene ved passasjertransport 

vil bli langt lågare enn kostnadane. Det er og usikkert om det er midlar å hente frå Vestland 
fylke og Helse bergen til ei slik løysing.

· Ein vil ta av oppdrag som kunne gått til den lokale taxinæringa.  
· Når kapasiteten er sprengd vil ein kunne oppleve å ikkje få tur, eller at ein nokon gangar 

må finne seg i å måtte vente noko tid på at bilen kjem.
· Tilbodet vil truleg vere avgrensa til oppgitte tidsrom og arbeidsdagar + laurdag. 
· Dette vil vere ei ny løysing for Samnanger kommune og ein treng å kjøpe inn 

teknologitenester for å sikre god logistikk.

«Svinta»-skyss (Eit offentleg-privat samarbeid)
Det lokale taxiselskapet seier seg villig til å teste ut eit nytt transporttilbod til ungdom 15 – 18 år 
(som fyller 15, 16, 17 og 18 i inneverande år) og eldre 67 + (som fyller 67 år i inneverande år) som bur 
i Samnanger kommune. Transporttilbodet har arbeidstittelen «Svinta»-skyss. Dette transporttilbodet 
skal gjere det enkelt å ta seg rundt i kommunen i kvardagen. Ein kan bestille turar alle dagar og til alle 
døgnets tider. Ein blir transportert frå «dør til dør» og prisen er kr. 50. pr tur. Dette transporttilbodet 
blir testa ut i ein prøveperiode på 3 månader. Trond Haga Taxi får betalt kr. 5.000 pr. månad i 
prøveperioden.
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Styrkar:
· Ungdom og eldre får eit nytt og fleksibelt transporttilbod. Dei kan bestille turar alle dagar.
· Ein kan redusere utanforskap og auka livsgleda ved at ein enklare kan møte kvarandre. Dei 

eldre kan bu lengre heime. 
· Ein får nytta ledig kapasitet og logistikk-kompetanse hjå Trond Haga Taxi AS.
· Dette vil truleg stele lite passasjerar frå rutebussar og den kan gje auka omsetning for 

Trond Haga Taxi As.  
· Trond Haga Taxi As kjøper inn ny bil med kapasitet på 9 passasjerar som tar rullestol. Trond 

Haga Taxi AS kan då ta seg av det meste av pasientkøyringa ved Samnangerheimen. Dette 
kan redusere kostnader for både Samnanger kommune, Vestland fylke og Helse bergen. 

· Løysinga er lett å ta i bruk og ein brukar eksisterande løysingar ved bestilling av turar
· Ei samarbeidsavtale kan gje nye erfaringar som igjen kan betre dei lokale 

transportløysingane.

Svakheter:
· Tilbodet vil ikkje gjelde for ungdom over 18 år. Truleg kan det vere til hjelp at mange i 

denne aldersgruppa kan ha betre moglegheiter for å løyse transport gjennom å kunne sitja 
på med jamnaldrande, låne bil av foreldra eller nytte eigen bil. 

· Når kapasiteten er sprengd vil ein kunne oppleve å ikkje få tur, eller at ein nokon gangar 
må finne seg i å måtte vente før bilen kjem.

· Dette er ei ny løysing me ikkje kjenner til er prøvd ut i andre kommunar og ein har ikkje 
noko garanti for at det kjem til å fungere bra.

Vurdering av alternativa
Det beste valet vurderast til å vere «Svinta»-skyss. Dette er ei løysing som legg seg imellom det me 
har i dag av transportløysingar i Samnanger kommune og som truleg har potensiale til å kunne 
fungere bra. Med god dialog mellom Trond Haga Taxi og ungdom/ eldre er det mogeleg å finne gode 
løysingar ved faste møter og arrangement. Det er viktig å nytte samarbeidsavtala mellom Samnanger 
kommune og Trond Haga Taxi til å hente erfaring og til å kunne gje endå betre transporttenester i 
Samnanger kommune.  
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FA-X26
Arkivsaksnr: 20/245 Løpenr: 22/1282
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 009/2022

Høyring om forlenging av reglane om koronasertifikat

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Saka vert lagt fram utan tilråding. 

Dokument som er vedlagt:
Kopi av høyringsbrev koronasertifikat
Høyringsnotat koronasertifikat

Kva saka gjeld:
Helse- og omsorgsdepartementet sende 11.02.2022 forslag om forlenging av dei mellombelse 
reglane om koronasertifikat i kapittel 4A i smittevernlova ut på høyring. Høyringsinstansane er 
mellom anna kommunane. Dei mellombelse reglane om koronasertifikat vart sette i verk 11.06.2021, 
og gjeld fram til 01.07.2022. Departementet foreslår no å forlenga reglane til 30.06.2023. 
Bakgrunnen for forslaget er at departementet meiner at det av beredskapsomsyn er nødvendig å 
opna for bruk av koronasertifikat også etter 01.07.2022. 

Departementet foreslår også ei justering av ordlyden i den mellombelse forskriftsheimelen for reglar 
om koronasertifikat (§ 4A-2 andre ledd i smittevernlova). Denne endringa skal presisera forholdet 
mellom § 4A-2 og lova sine reglar om smitteverntiltak, ved å tydeleggjera skiljet mellom avgrensing 
av smitteverntiltak og bruk av koronasertifikat som dokumentasjon. 

Høyringsfristen er 04.03.2022. Ordføraren har bedt om å få opp saka i kommunestyret 24.02.2022. 
Det vil vera opp til kommunestyret om kommunen skal gje høyringsuttale. 

Høyringa er publisert på regjeringa sine nettsider: 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horingsnotat-forlengelse-av-reglene-om-
koronasertifikat/id2900763/ 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horingsnotat-forlengelse-av-reglene-om-koronasertifikat/id2900763/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horingsnotat-forlengelse-av-reglene-om-koronasertifikat/id2900763/
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Bakgrunnsinformasjon

Kva er koronasertifikatet?
Som det går fram av departementet sitt høyringsnotat, er koronasertifikatet eit system for sikker og 
verifisert dokumentasjon av vaksinasjonsstatus, gjennomgått koronasjukdom (covid-19) og 
testresultat. Systemet bygger på EU sitt rammeverk «EU digital COVID Certificate». 

Det er i kapittel 3 i departementet sitt høyringsnotat gjort greie for rettslege rammer og gjeldande 
rett knytt til bruk av koronasertifikat som dokumentasjon. Der blir mellom anna reglar i følgjande 
lover, konvensjonar, avtalar m.m. gjennomgått: 

· Smittevernlova
· Grunnlova
· Den europeiske menneskerettskonvensjonen
· FN sin konvensjon om sivile og politiske rettar 
· EØS-avtalen
· EU-forordninga
· Personvernforordninga, personopplysningslova og helseregisterlova
· Likestillings- og diskrimineringslova
· Arbeidsmiljølova
· Covid-19-forskrifta

Høyringsnotatet følgjer som vedlegg til dette saksframlegget.  

Forslag om forlenging av mellombelse reglar om koronasertifikat i kapittel 4A i smittevernlova
Bakgrunnen for forslaget om forlenging av dei mellombelse reglane om koronasertifikat i kapittel 4A i 
smittevernlova, er at departementet meiner me må vera førebudde på endra smittesituasjon og at 
det kan bli nødvendig å gjeninnføra strengare smitteverntiltak. Departementet skriv i 
høyringsnotatet at beredskapen framleis må vera høg og at me må kunne reagera effektivt. 
Departementet foreslår som nemnt ovanfor å forlenga reglane til 30.06.2023.  

Forslag om justering av ordlyden i § 4A-2 i smittevernlova
Bakgrunnen for forslaget om justering av ordlyden i den mellombelse forskriftsheimelen for reglar 
om koronasertifikat i § 4A-2 andre ledd i smittevernlova, er å tydeleggjera skiljet mellom avgrensing 
av smitteverntiltak og bruk av koronasertifikat som dokumentasjon. Koronasertifikat kan brukast som 
dokumentasjon som skil mellom persongrupper ut frå vaksinasjonsstatus, gjennomgått covid-19 eller 
testresultat (differensierte smitteverntiltak). 

Noverande ordlyd smittevernlova § 4A-2:
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Departementet sitt forslag til justert ordlyd smittevernlova § 4A-2 (endringar er markert med grøn 
tekstfarge):

Vurderingar og konsekvensar: 
Under koronapandemien er det innført/gjennomført diverse smitteverntiltak. Nokre av tiltaka har i 
stor grad vore inngripande i forhold til den enkelte innbyggjar. Det er krav om smitteverntiltak skal 
vera forholdsmessige og i tråd med menneskerettane. Dette gjeld også for bruk av koronasertifikat. 
Det er gjort god greie for diverse juridiske problemstillingar i departementet sitt høyringsnotat, og 
desse vert ikkje gått nærmare inn på i dette saksframlegget. 

Det er i departementet sitt høyringsnotat også gjort god greie for forslaget om justering av ordlyden i 
§ 4A-2 andre ledd i smittevernlova. Det går fram av notatet at justeringa vil tydeleggjera at § 4A-2 
ikkje i seg sjølv regulerer adgangen til å fastsetja differensierte smitteverntiltak, og at departementet 
meiner det vil vera ein fordel å tydeleggjera dette i lovteksten. 

Det kan vera ulike syn på både om og når bruk av koronasertifikat vil vera eit forholdsmessig 
smitteverntiltak, samt om det vil vera rett å forlenga smittevernlova sine reglar om koronasertifikat 
slik departementet no foreslår.    

Rådmannen vel å ikkje gje tilråding i denne saka.  



Side 40 av 48

SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Karianne Kayser Arkivkode: FA-A30
Arkivsaksnr: 18/1611 Løpenr: 22/1102
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 010/2022

Tidlegare oppstart for elevar i kulturskulen

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Kulturskulen sitt budsjett for skuleåret 2022 vert styrka med kr 20 000,- slik at elevar som ønskjer å 
spela korpsinstrument i kulturskulen kan starta frå hausten dei går i 2.klasse. Det vert lagt opp til at 
dette tiltaket vert finansiert innanfor kulturavdelinga si eiga ramme. Dersom det viser seg at 
kulturavdelinga ikkje klarar å ta kostnadane innafor eiga ramme, vert kulturavdelinga sitt budsjett 
styrka med kr 20 000 ved 2. tertial.
 

Dokument som ikkje er vedlagt:
Brev frå leiar i Samnanger skulemusikklag datert 30.01.22.
Rammeplan for Samnanger kulturskule, vedteken av kommunestyret 15.12.16.

Kva saka gjeld:
Det har vore vanleg praksis i Samnanger kulturskule at elevar kan få plass i kulturskulen frå dei går i 
3. klasse dersom dei ønskjer å spele korpsinstrument (messinginstrument, treblåsarinstrument og 
slagverk). Når det gjeld andre instrument og fag i kulturskulen (piano, gitar, song og teater) kan dei 
starte i 4. klasse.

Samnanger kulturskule har eit svært godt samarbeid med Samnanger Skulemusikklag (SSML). Dei 
kjøper timar til dirigentar og instruktørar gjennom kulturskulen, og borna som går i SSML får 
instrumentalundervisning av dei same lærarane/dirigentane i kulturskulen. Skulemusikken har hatt ei 
svært positiv utvikling dei siste 10 åra, og dei ligg no i 2. divisjon for janitsjarkorps i Noreg. 

SSML har gjennom dei siste åra hatt ein stor auke i sitt aktivitets- og ambisjonsnivå.  Både SSML og 
kulturskulen ser at ved å sette oppstart til 3. klasse i kulturskulen er dette seint i forhold til andre 
fritidsaktivitetar. Borna har allereie starta opp med andre fritidsaktivitetar og har ikkje plass eller tid 
til kulturskulen og skulemusikken.

Det er derfor eit ønske at oppstart for undervisning i korpsinstrument kan starta opp når elevane 
startar i 2. klasse.  Dersom dette fungerer godt, kan ein vurdera neste år om oppstart for andre fag 
og instrument skal bli senka frå 4. til 3. klasse.
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Vurderingar og konsekvensar: 
Ved å senka innmelding for undervisning på korpsinstrument frå 3. til 2. klasse vil ein i april 2022 
kunne få søkjarar for skuleåret 2022/2023 frå både 2. og 3. klasse. Kulturskulen vil mellombels for 
skuleåret 2022/2023 få noko auke i lærarressursen. Det er vanskeleg å seie kor mange elevar frå 2. 
trinn som ønskjer å søka. Dersom det gjeld til dømes 5 nye elevar i 2. klasse, vil dette utgjere 9,6% 
mellombels lærarstilling for skuleåret 2022/2023. Dette vil kunne utgjere ein meirkostnad på 
omtrent kr 57 600,- rekna ut i frå ei gjennomsnittleg årsløn på kr 600 000,- . Elevkontingent for 
skuleåret 2022/2023 er kr 2 780,- pr elev. Dette utgjer ei inntekt på kr 13 900,- for fem elevar. Det 
reelle meirkostnadane for fem elevar vert kr 43 700,-. Dersom det er ledig elevtid innanfor den 
ordinære undervisninga, vert desse elevplassane først fylt opp og utgiftene vil bli lågare enn kr 
43 700,-.

Med dette scenarioret med tal på elevar skuleåret 2022/2023, så vil haustverknaden av dette vera 
om lag kr 20 000,-. og om lag kr 20 000,- for vårhalvåret 2023. Nøyaktig kostnad for 2022 vil verta 
klarlagt etter innkomne søknader og tildeling av elevplassar. Denne summen vert ein meir sikker 
kostnad. Det er ikkje budsjettert med meirkostnadane i 2022. Om mogleg vil kulturavdelinga ta 
kostnadane eller delar av kostnadane innafor ramma. For vårhalvåret 2023 greier kulturskulen å 
dekka utgiftene innafor eiga budsjettramme.   
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Meline Heimdal Haugland Arkivkode: FA-D11, TI-&10
Arkivsaksnr: 20/998 Løpenr: 22/1270
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 011/2022

Takst for utlån av Hagabotnane idrettsanlegg til Vaksdal idrettslag 
seniorfotball

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Det vert gitt dispensasjon til Vaksdal idrettslag seniorfotball frå takstane for bruk av Hagabotnane 
idrettsanlegg i samband med treningar og kampar. Dispensasjonen gjelder perioden kor Vaksdal 
idrettspark vert sett i stand. Føresetnadane er at tidspunkta for trening og kamp ikkje er til hinder for 
Samnanger idrettslag, og at gjeldene reglar for bruk av anlegget vert følgd. Ved ekstra reinhald i 
samband med kampar i helgene kan Samnanger kommune fakturere Vaksdal idrettslag seniorfotball 
for dei reelle utgiftene. Dette skal avtalast på førehand med administrasjonen.        

Dokument som ikkje er vedlagt:
Betalingsregulativ Samnanger kommune – Oversikt over kommunale avgifter og gebyr 2022
Epost frå leiar i Vaksdal idrettslag seniorfotball

Kva saka gjeld:
Vaksdal idrettslag seniorfotball ønskjer å låne kunstgrasbana i Hagabotnane idrettsanlegg til trening, 
og om mogleg til kamp. Årsaka er store skadar på fotballbana i Vaksdal idrettspark etter uveret som 
var i januar. Tilstanden på røyrsystemet under bana er dårleg, og det har oppstått eit synkehol. Det 
er uvisst når dei kan bruke bana igjen, men dei håper den er i orden til haustsesongen. 

Ein av årsakene til at Vaksdal idrettslag ønskjer å låne fotballbana i Samnanger er at det er seks 
innbyggarar frå Samnanger med på laget. Samnanger kommune har per i dag ikkje eige seniorlag i 
herrefotball. 

Det er ønskje om å låne fotballbana til trening to gongar i veka og til kamp èin gong i veka, om 
mogleg. Kampane vert satt opp der det er ledig kapasitet av kretsen i Norges fotballforbund.  

Vaksdal seniorfotball har hatt treningar på Haus og på Espeland. Her har dei ikkje betalt noko for 
lånet. Vaksdal seniorfotball har tilpassa seg slik at dei ikkje har vore til hinder for dei respektive 
klubbane sine lag.
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I epost frå Vaksdal idrettslag seniorfotball informerer leiaren om at Samnanger idrettslag tidlegare 
har lånt fotballbana i Vaksdal idrettspark om vinteren. På grunn av at dei brøyter bana og har litt 
mindre snø enn anlegget i Samnanger om vinteren. Det har ikkje fakturert Samnanger IL for lånet. 
Vaksdal IL har sjølv stått for brøyting av bana. 

Jamfør Betalingsregulativ Samnanger kommune – Oversikt over kommunale avgifter og gebyr 2022, 
vedtatt av kommunestyret 02.12.21 i sak 125/2021, er takstane for bruk av idrettsanlegget som 
følgjande:

Med vedtekne takstar må Vaksdal IL Seniorfotball truleg å trene andre plassar. 

Vurderingar og konsekvensar: 

Vaksdal IL seniorfotball er i ein vanskeleg situasjon, og ber Samnanger kommune om hjelp. I tillegg til 
at det er ein av nabokommunane våre, har dei tidlegare lånt ut eiga fotballbane til Samnanger 
idrettslag kostnadsfritt. Det er òg seks spelarar frå Samnanger som er med i seniorlaget til Vaksdal, 
då det ikkje er seniorlag i Samnanger. 

Samnanger kommune har høve til å hjelpe Vaksdal IL seniorfotball med å gje dispensasjon frå 
takstane for bruk av idrettsanlegget til trening og kamp. Det har dessverre ikkje vore høve til å sette 
opp eit kostnadsoverslag over kva eventuelle driftskostnader ein dispensasjon vil medføra. Det vil 
truleg ikkje vera snakk om særskilde meirutgifter i vekedagane, då anlegget er i bruk frå før av. 
Eventuelle vedlikehaldskostnader er ikkje medrekna. Eit alternativ til full dispensasjon er å fakturere 
kr 1082 ved kampar i helgene, dersom det er behov for ekstra reinhald. I følgje vedtekne 
betalingsregulativ er dette taksten for ekstra reinhald ved større arrangement for bruk av 
gymsal/kommunestyresal og kjøkken i kommunale bygg.

Føresetnadane for lån bør vera at tidspunkta for trening og kamp ikkje er til hinder for Samnanger 
idrettslag, og at gjeldene reglar for bruk av anlegget vert følgd. Fotballbana i Hagabotnane er til 
dømes ikkje ei heilårsbane som kan brøytast. 



Side 44 av 48

SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FA-M60
Arkivsaksnr: 21/339 Løpenr: 22/882
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Formannskapet 10.02.2022 003/2022
Kommunestyret 24.02.2022 012/2022

Endeleg vedtak av forskrift for handtering av hushaldsavfall i Samnanger 
kommune

10.02.2022 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

FORM- 003/2022 Vedtak:
Forskrift for handtering av hushaldsavfall i Samnanger kommune vert vedteken slik den ligg føre. 
Forskrifta trer i kraft 01.04.2022. 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Forskrift for handtering av hushaldsavfall i Samnanger kommune vert vedteken slik den ligg føre. 
Forskrifta trer i kraft 01.04.2022. 

Dokument som er vedlagt:
Forslag til forskrift for handtering av hushaldsavfall i Samnanger kommune
Bergen kommune - forslag til forskrift om håndtering av husholdningsavfall
Oversendingsnotat 07.12.2021 frå BIR AS  - Avfallsforskrift hushaldning
Kopi av e-post frå BIR AS 21.01.2022
Kopi av brev frå Bergen kommune datert 14.01.2022
Oversendingsnotat 10.05.2021 frå BIR AS  - Avfallsforskrift hushaldning

Kva saka gjeld:
Kommunestyret handsama 10.06.2021 sak om forskrift for handtering av hushaldsavfall - Samnanger 
kommune (sak 054/2021). Det vart gjort følgjande vedtak: 

«Samnanger kommune vedtek avfallsforskrift for Samnanger kommune slik den ligg føre. Den 
er utan endringar og er likelydande som for Bergen kommune.»

I etterkant av kommunestyret sitt vedtak 10.06.2021 vart det avklart at det burde gjennomførast 
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høyring om forskrifta før endeleg vedtak og ikrafttreding. Det vart 06.10.2021 kunngjort høyring av 
forskrifta på kommunen si heimeside, med høyringsfrist 27.10.2021. Det kom ikkje inn nokon 
høyringsuttalar. Saka har ikkje vorte lagt fram til ny politisk handsaming etter denne høyringa. 

Kommunen mottok 07.12.2021 e-post frå BIR, med eit notat der BIR bad kommunane om å utsetja 
det endelege vedtaket sitt om den nye avfallsforskrifta. Årsaka til dette var ei problemstillinga knytt 
til § 4-2 i den nye forskrifta, og behov for ei juridisk vurdering vedrørande dette. Kopi av notatet 
følgjer vedlagt. 

Kommunen mottok 21.01.2022 e-post frå BIR, med informasjon om at problemstillinga i § 4-2 no har 
vorte belyst av Bergen kommune i brev datert 14.01.2022, og vorte avklart der. Det gjekk fram av e-
posten at BIR på bakgrunn av dette vurderer problemstillinga knytt til § 4-2 som tilstrekkeleg belyst 
og avklart, og meiner at på dette grunnlaget kan den lokale avfallsforskrifta slutthandsamast og 
kunngjerast. Verken Bergen kommune eller BIR vurderer at det er behov for å gjera endringar i 
ordlyden i § 4-2. Kopi av e-posten frå BIR og brevet frå Bergen kommune følgjer vedlagt. 

Informasjon om bakgrunnen for behovet for ny forskrift om hushaldsavfall
Informasjon om dette stod i saksutgreiinga til kommunestyresak 054/2021: 

“Samnanger kommune er medlem av BIR – Bergen og omland renovasjon. BIR meiner at det ut frå 
omsyn til rettleiing og sakshandsaming vil vera hensiktsmessig at forskriftene i BIR sine 
eigarkommunar er like, og mest mogleg identisk med den forskrifta som vil gjelde for Bergen 
kommune. 

Gjeldande avfallsforskrifter frå hhv 2013/2014, som no skal verte erstatta, har vore identisk i 
samtlege eigarkommunar i perioden. Forskriftene skil seg kun på målform.

Bergen kommune sitt forslag til forskrift følgjer her som vedlegg 1. Bergen kommune sitt forslag til 
forskrift er utarbeidd i dialog med BIR, som meiner at Bergen kommune sitt forskriftsforslag, med kun 
mindre justeringar, på ein god måte vil ivareta øvrige eigarkommunar sine behov. 

Avfallforskrift for hushaldsavfall for Samnanger kommune, som ligg ved, er utan endringar frå 
forslaget som er utarbeidd for Bergen kommune.”

Utfyllande informasjon om bakgrunnen for saka står i vedlagte oversendingsnotat 10.05.2021 frå BIR. 

Vurderingar og konsekvensar: 
Rådmannen tilrår at framlegget til forskrift for Samnanger som vart handsama av kommunestyret 
10.06.2021 i sak 054/2021 no vert endeleg vedteke, og at forskrifta skal tre i kraft 01.04.2022 etter 
offentleg kunngjering.  
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-041
Arkivsaksnr: 22/107 Løpenr: 22/1365
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 013/2022

Bestilling av forvaltningsrevisjon eller eigarskapskontroll

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak:
1. Kommunestyret ber kontrollutvalet om få å gjennomført forvaltningsrevisjon/eigarskapskontroll  
innan.........

2. Kommunestyret ber BDO AS levere forslag til prosjektplan i tråd med føringar kontrollutvalet i 
møte 07.02.22 og møte i kommunestyret 24.02.22 har gitt inkl. føremål, problemstillingar, eventuelle 
avgrensingar, ressursbruk og leveringstidspunkt. 

3. Kommunestyret ber BDO AS levere forslag til prosjektplan til sekretariatet for kontrollutvalet 
seinast 28.03.2022. 

4. Kontrollutvalet behandlar prosjektplanen i møte 02.05.2022. 

Dokument som er vedlagt:
Partsbrev - Bestilling av forvaltningsrevisjon eller eigaskapskontroll
Saksframlegg med vedtak
Risiko- og vesentlegvurdering-Samnanger kommune, mai 2020
Revidert plan for forvaltningsrevisjon i Samnanger 2020-2024, september 2020
Plan for eigarskapskontroll i Samnanger kommune 2020-2024, september 2020

Kva saka gjeld:
Sekreteriatet til kontrollutvalet brukar eit anna saksbehandlingssystem enn Samnanger kommune. 
Sakspapira frå kontrollutvalet ligg difor vedlagt.
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-033, TI-&17
Arkivsaksnr: 20/222 Løpenr: 22/1361
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 014/2022

Årsmelding 2021 - Kontrollutvalet i Samnanger kommune

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret godkjenner årsmelding 2021 for kontrollutvalet i Samnanger kommune.

Dokument som er vedlagt:
Vedtak Årsmelding 2021 - kontrollutvalet i Samnanger kommune
Saksframlegg med vedtak
Årsmelding 2021 - kontrollutvalet i Samnanger kommune(2)

Kva saka gjeld:
Sekreteriatet til kontrollutvalet brukar eit anna saksbehandlingssystem enn Samnanger kommune. 
Sakspapira frå kontrollutvalet ligg difor vedlagt. 
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SAMNANGER KOMMUNE

 

SAKSFRAMLEGG

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FE-033, TI-&29
Arkivsaksnr: 20/25 Løpenr: 22/1405
Sakstype: Politisk sak

SAKSGANG
Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr
Kommunestyret 24.02.2022 1

Interpellasjon til KS 24.2.2022 - Økonomisk tilskot til fritidsaktivitetar for barn 
og unge - frå Krf

Dokument som er vedlagt:
Interpellasjon

Kopi til:
Knut Harald Frøland


